



Séance ordinaire du Conseil Municipal tenue le 23 février 2021.
Regular sitting of the Municipal Council held on February 23, 2021.

Procès-verbal de la séance ordinaire du Conseil Municipal tenue par visioconférence le 23 février 2021 à 18h00, à laquelle sont présents :

Minutes of the regular sitting of the Municipal Council held by videoconference, on February 23, 2021, at 6:00 p.m., at which are present:

La mairesse / The Mayor :

Les conseillers / Councillors :

Julie Brisebois

François Vaqué, Alain Savoie, Christopher Jackson, Michelle Jackson Trepanier, Dennis Dicks, Peter Csenar.

Sont également présentes / Also present :

Vanessa Roach, Directrice générale / General Director
Francine Crête, Greffière / Town Clerk.

Constatant le quorum, la mairesse déclare la séance du Conseil Municipal ouverte à 18h00.

The quorum being reached, the Mayor declares the sitting of the Municipal Council opened at 6:00 p.m.

2021-02-334

1. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Il est **Proposé** par Michelle Jackson Trepanier
Appuyé par Peter Csenar
et **RÉSOLU** :

QUE l'ordre du jour de la présente séance ordinaire du Conseil Municipal soit adopté tel que soumis.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.

2. PÉRIODE DE QUESTIONS

La présente séance se déroule par visioconférence conformément à l'arrêté ministériel 2020-074 du 2 octobre 2020 émis dans le cadre de la déclaration de l'état d'urgence sanitaire relative à la pandémie de la COVID-19. Ainsi, aucune personne n'est présente lors de la séance.

Les citoyens avaient jusqu'à midi pour soumettre leurs questions au Conseil Municipal par le biais du site internet en utilisant le lien «Requête en ligne».

Six (6) questions ont été reçues de la part de citoyens lesquelles sont lues et répondues par la Mairesse Brisebois. Un écrit sera également transmis par courriel au cours des prochains jours.

1. ADOPTION OF THE AGENDA

It is **Moved** by Michelle Jackson Trepanier
Seconded by Peter Csenar
and **RESOLVED**:

THAT the agenda of the present regular sitting of the Municipal Council be adopted as submitted.

UNANIMOUSLY ADOPTED.

2. QUESTION PERIOD

The present sitting is taking place by videoconference in accordance with Ministerial Order 2020-074 of October 2, 2020, issued as part of the COVID-19 declaration of a state of health emergency. Thus, no one is present during the sitting.

Citizens had until noon to submit their questions to the Municipal Council through the website by using the website «Online request ».

Six (6) questions were received from citizens which are read and answered by Mayor Brisebois. A written answer will also be sent by email over the next few days.

2021-02-335

3. ADOPTION DES PROCÈS-VERBAUX

3.1 Adoption du procès-verbal de la séance ordinaire du Conseil Municipal tenue le 26 janvier 2021.

Il est **Proposé** par Michelle Jackson Trepanier
Appuyé par Peter Csenar
et **RÉSOLU** :

QUE le procès-verbal de la séance ordinaire du Conseil Municipal tenue le 26 janvier 2021, soit adopté tel que soumis. Ledit procès-verbal a été remis à chaque membre du Conseil conformément aux dispositions de l'article 333 de la Loi sur les cités et villes.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.

3. ADOPTION OF THE MINUTES

3.1 Adoption of the minutes of the regular sitting of the Municipal Council held on January 26, 2021.

It is **Moved** by Michelle Jackson Trepanier
Seconded by Peter Csenar
and **RESOLVED**:

THAT the minutes of the regular sitting of the Municipal Council held on January 26, 2021, be adopted as submitted. The said minutes were given to each member of the Council in accordance with the provisions of article 333 of the Cities and Towns Act.

UNANIMOUSLY ADOPTED.

2021-02-336

4. ADMINISTRATION, FINANCES ET AFFAIRES JURIDIQUES

4.1 Approbation des opérations financières.

Il est **Proposé** par Dennis Dicks
Appuyé par François Vaqué
et **RÉSOLU** :

D’APPROUVER la liste des chèques **émis** pour le mois de **février 2021**, telle que déposée devant le Conseil :

Total des chèques émis : **73 906,67 \$**

D’AUTORISER la Trésorière **à payer**, du fonds général d’administration, les comptes fournisseurs pour le mois de **février 2021** conformément à la liste déposée devant leCconseil :

Total des comptes à payer : **90 498,66 \$**

ET

D’APPROUVER la liste des **salaires versés** pour le mois de **janvier 2021**, telle que déposée devant le Conseil :

Rémunération des élus : **6 496,56 \$**
Salaires des employés : **70 340,27 \$**

ADOPTÉE À L’UNANIMITÉ.

4.2 Financement à long terme concernant la réfection et/ou le remplacement de tronçons de la conduite d’aqueduc principale sur le chemin de Senneville – Règlement d’emprunt à long terme no. 474 (Projet VDS17-140) et refinancement à long terme concernant la construction /installation du prolongement des services municipaux d’aqueduc et d’égout afin de desservir les propriétés sur la voie de desserte du côté nord de l’Autoroute transcanadienne – Règlement d’emprunt no. 455 (Projet VDS11-129).

4.2.1 Résolution de concordance et de courte échéance relativement à un emprunt par billets au montant de 914 900 \$ qui sera réalisé le 1^{er} mars 2021.

ATTENDU QUE, conformément aux règlements d’emprunt suivants et pour les montants indiqués, la Municipalité du Village de Senneville souhaite emprunter par billets pour un montant total de 914 900 \$ qui sera réalisé le 1^{er} mars 2021, réparti comme suit :

Règlements d’emprunts #	Pour un montant de \$
474	395 000 \$
455	519 900 \$

ATTENDU QU’il y a lieu de modifier les règlements d’emprunt en conséquence ;

ATTENDU QUE, conformément au 1^{er} alinéa de l’article 2 de la Loi sur les dettes et emprunts municipaux (RLRQ, chapitre D-7), pour les fins de cet emprunt et

2021-02-337

4. ADMINISTRATION, FINANCE AND LEGAL AFFAIRS

4.1 Approval of the financial transactions.

It is **Moved** by Dennis Dicks
Seconded by François Vaqué
and **RESOLVED**:

TO APPROVE the list of checks **issued** for the month of **February 2021**, as submitted to the Council:

Total issued checks: **\$ 73 906,67**

TO AUTHORIZE the Treasurer **to pay**, from the general administration fund, the accounts payable for the month of **February 2021** in accordance with the list submitted to the Council:

Total accounts payable: **\$ 90 498,66**

AND

TO APPROVE the list of the **paid salaries** for the month of **January 2021**, as filed with the Council:

Remuneration of elected officers: **\$ 6 496,56**
Salaries of employees: **\$ 70 340,27**

UNANIMOUSLY ADOPTED.

4.2 Long-term financing concerning the rehabilitation and/or replacement of segments of the watermain on Senneville Road - Long-term loan by-law No. 474 (Project VDS17-140) and Long-term refinancing concerning the construction / installation work of the extension of municipal aqueduct and sewer to service the properties on the North side of the TransCanada service road – by-law No. 455 (Project VDS11-129):

4.2.1 Concordance and short-term resolution on a loan by notes in the amount of \$914 900\$ to be carried out on March 1, 2021.

WHEREAS, in accordance with the following borrowing by-laws and for the amounts indicated, the Municipality of the Village of Senneville wishes to borrow by notes for a total amount of \$ 914,900 which will be realized on March 1, 2021, distributed as follows;

Borrowing by-laws #	For an amount of \$
474	395 000 \$
455	519 900 \$

WHEREAS the borrowing by-laws should be amended accordingly;

WHEREAS, in accordance with the first paragraph of section 2 of the Act respecting municipal debts and loans (CQLR, chapter D7), for the purposes of this loan

pour les règlements d'emprunt numéro 474 et 455, la Municipalité du Village de Senneville souhaite réaliser l'emprunt pour un terme plus court que celui originellement fixé à ces règlements;

Il est **Proposé** par Dennis Dicks
Appuyé par François Vaqué
et **RÉSOLU**

and for borrowing by-laws number 474 and 455, the Municipality of the Village of Senneville wishes to realize the loan for a shorter term than the one originally fixed to these by-laws;

It is **Moved** by Dennis Dicks
Seconded by François Vaqué
AND **RESOLVED**:

- QUE** les règlements d'emprunt indiqué au 1^{er} alinéa du préambule sont financés par billets, conformément à ce qui suit :

 - les billets seront datés du 1^{er} mars 2021;
 - les intérêts seront payables semi- annuellement, le 1^{er} mars et le 1^{er} septembre de chaque année;
 - les billets seront signés par la Mairesse et la Trésorière;
 - les billets, quant au capital, seront remboursés comme suit :
- THAT the borrowing by-laws mentioned in the first paragraph of the preamble be financed by notes, in accordance with the following:

 - the notes will be dated March 1st, 2021;
 - interest will be payable semi-annually, on March 1st and September 1st of each year;
 - the notes will be signed by the Mayor and the Treasurer;
 - the notes, in respect of the principal amount, will be repaid as follows:

2022	35 100 \$	
2023	35 600 \$	
2024	36 200 \$	
2025	36 800 \$	
2026	37 400 \$	(à payer en 2026)
2026	733 800 \$	(à renouveler)

2022	35 100 \$	
2023	35 600 \$	
2024	36 200 \$	
2025	36 800 \$	
2026	37 400 \$	(to be paid in 2026)
2026	733 800 \$	(to be renewed)

QUE, en ce qui concerne les amortissements annuels de capital prévus pour les années 2027 et suivantes, le terme prévu dans les règlements d'emprunt numéro 474 et 455 soit plus court que celui originellement fixé, c'est-à-dire pour un terme de **cinq (5) ans** (à compter du 1^{er} mars 2021), au lieu du terme prescrit pour lesdits amortissements, chaque émission subséquente devant être pour le solde ou partie du solde dû sur l'emprunt.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.

THAT with regard to the annual capital amortization planned for the years 2027 and following, the term provided for borrowing by-laws number 474 and 455 is shorter than originally fixed; that is, for a term of **five (5) years** (as of March 1st, 2021), instead of the term prescribed for such amortization, each subsequent issue being for the balance or part of the balance due on the loan;

UNANIMOUSLY ADOPTED.

2021-02-338

4.2.2 Adjudication de l'emprunt à la suite de l'ouverture des soumissions par le MAMH.

ATTENDU QUE la Municipalité du Village de Senneville a demandé, à cet égard, par l'entremise du système électronique « Service d'adjudication et de publication des résultats de titres d'emprunts émis aux fins du financement municipal », des soumissions pour la vente d'une émission de billets, datée du 1^{er} mars 2021, au montant de 914 900 \$;

ATTENDU QU'à la suite de l'appel d'offres public pour la vente de l'émission désignée ci-dessus, le ministère des Finances a reçu trois soumissions conformes, le tout selon l'article 555 de la Loi sur les cités et les villes (RLRQ, chapitre C-19) et de la résolution adoptée en vertu de cet article.

4.2.2 Awarding of the loan following the opening of tenders by the MAMH.

WHEREAS the Municipality of the Village of Senneville has requested, in this regard, through the electronic system «Tendering and Publication Service of the results of debt securities issued for municipal financing », tenders for the sale of an issue of notes, dated March 1st, 2021, in the amount of \$ 914 900;

WHEREAS following the public call for tenders for the sale of the program described above, the Ministère des Finances received three compliant tenders, all in accordance with section 555 of the Cities and Towns Act; (CQLR, chapter C 19) and the resolution adopted under that section.

1- BANQUE ROYALE DU CANADA	1-ROYAL BANK OF CANADA
35 100 \$ 1,40000 % 2022 35 600 \$ 1,40000 % 2023 36 200 \$ 1,40000 % 2024 36 800 \$ 1,40000 % 2025 771 200 \$ 1,40000 % 2026 Prix : 100,00000 Coût réel : 1,40000 %	35 100 \$ 1,40000 % 2022 35 600 \$ 1,40000 % 2023 36 200 \$ 1,40000 % 2024 36 800 \$ 1,40000 % 2025 771 200 \$ 1,40000 % 2026 Prix : 100,00000 Coût réel : 1,40000 %
2- FINANCIÈRE BANQUE NATIONALE INC.	2- FINANCIÈRE BANQUE NATIONALE INC.
35 100 \$ 0,50000 % 2022 35 600 \$ 0,60000 % 2023 36 200 \$ 0,85000 % 2024 36 800 \$ 1,05000 % 2025 771 200 \$ 1,25000 % 2026 Prix : 98,74000 Coût réel : 1,49924 %	35 100 \$ 0,50000 % 2022 35 600 \$ 0,60000 % 2023 36 200 \$ 0,85000 % 2024 36 800 \$ 1,05000 % 2025 771 200 \$ 1,25000 % 2026 Prix : 98,74000 Coût réel : 1,49924 %
3- CAISSE DESJARDINS DE VAUDREUIL-SOULANGES	3- CAISSE DESJARDINS DE VAUDREUIL-SOULANGES
35 100 \$ 1,65000 % 2022 35 600 \$ 1,65000 % 2023 36 200 \$ 1,65000 % 2024 36 800 \$ 1,65000 % 2025 771 200 \$ 1,65000 % 2026 Prix : 100,00000 Coût réel : 1,65000 %	35 100 \$ 1,65000 % 2022 35 600 \$ 1,65000 % 2023 36 200 \$ 1,65000 % 2024 36 800 \$ 1,65000 % 2025 771 200 \$ 1,65000 % 2026 Prix : 100,00000 Coût réel : 1,65000 %

ATTENDU QUE le résultat du calcul des coûts réels indique que la soumission présentée par la firme **BANQUE ROYALE DU CANADA** est la plus avantageuse;

Il est **Proposé** par Dennis Dicks
Appuyé par François Vaqué
et **RÉSOLU**

QUE le préambule de la présente résolution en fasse partie intégrante comme s'il était ici au long reproduit;

QUE la Municipalité du Village de Senneville accepte l'offre qui lui est faite de **BANQUE ROYALE DU CANADA** pour son emprunt par billets en date du 1^{er} mars 2021, au montant de 914 900 \$ effectué en vertu des règlements d'emprunts numéros 474 et 455. Ces billets sont émis au prix de 100,00000 pour chaque 100,00 \$, valeur nominale de billets, échéant en série **cinq (5) ans**;

QUE les billets, capital et intérêts, soient payables par chèque à l'ordre du détenteur enregistré ou par prélèvements bancaires préautorisés à celui-ci.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.

4.3 Octroi d'un mandat de représentation juridique dans le dossier no. VDS_DL2021-0039 – Ville de Beaconsfield.

ATTENDU que le ministère des Affaires municipales et de l'Habitation a publié le 4 décembre 2020 dans la Gazette officielle du Québec l'Arrêté concernant les règles permettant d'établir le potentiel fiscal des municipalités liées de l'agglomération de Montréal aux

WHEREAS the result of the calculation of real costs indicates that the tender submitted by **Royal Bank of Canada** is the most advantageous;

It is **Moved** by Dennis Dicks
Seconded by François Vaqué
and **RESOLVED**

THAT the preamble of this resolution be an integral part of it as if it were here reproduced in full;

THAT the Municipality of the Village of Senneville accepts the offer made by **Royal Bank of Canada** for its loan by notes dated March 1st, 2021, in the amount of \$ 914 900 made in virtue of long-term loans by-laws number 474 and 455. These notes are issued at a price of 100,00000 for each \$ 100.00 face value of notes, maturing in **five (5) years** series;

THAT the notes, principal and interest, be payable to the order of the registered holder either by check or by pre-authorized bank withdrawal.

UNANIMOUSLY ADOPTED.

4.3 Awarding of a mandate for legal representation in the dossier No. VDS_DL2021-0039 – City of Beaconsfield.

WHEREAS the Ministry of Municipal Affairs and Housing ("MAMH") published in the Gazette officielle du Québec, on December 4, 2020, the Order concerning rules to establish the fiscal potential of the linked municipalities of the urban agglomeration of Montreal

2021-02-339

fins de la répartition des dépenses d'agglomération (l'« Arrêté »); ATTENDU que le ministère des Affaires municipales et de l'Habitation a publié le 15 janvier 2021, dans la Gazette officielle du Québec, un erratum afin de préciser à l'article 3 de l'Arrêté que le comité de travail sera composé de représentants de la Ville de Montréal et de l'Association des municipalités de banlieue, en vue de réviser les modalités de répartition des quotes-parts, notamment le calcul du potentiel fiscal ou toutes autres solutions pérennes, qui devra faire rapport à la ministre au plus tard le 31 août 2021; ATTENDU que les Villes liées de l'Agglomération de Montréal, par le biais de l'Association des municipalités de banlieue, ont confirmé auprès du ministère des Affaires municipales et de l'Habitation leur volonté de participer au comité de travail tel qu'édicte à l'arrêté ministériel; ATTENDU que la Ville de Beaconsfield a déposé une demande introductive d'instance en contrôle judiciaire en Cour Supérieure le 15 janvier 2021 contre le procureur général du Québec et la Ville de Montréal; ATTENDU que l'ensemble des Villes liées a été inscrit à titre de mis en cause par la Ville de Beaconsfield; ATTENDU que le dépôt de cette démarche par la Ville de Beaconsfield soulève des enjeux pour les intérêts du Village de Senneville en matière de fiscalité d'agglomération; ATTENDU que le Village de Senneville entend s'assurer d'une défense pleine et entière dans le cadre de cette demande introductive d'instance en contrôle judiciaire; ATTENDU que le Village de Senneville a adopté un règlement sur la gestion contractuelle en vertu de l'article 573.3.1.2 de la <i>Loi sur les cités et villes</i>. EN CONSÉQUENCE : Il est Proposé par Dennis Dicks Appuyé par François Vaqué et RÉSOLU QUE Me Nicolas X. Cloutier, de la firme McCarthy Tétrault S.E.N.C.R.L., s.r.l. soit mandaté à cette fin ; QUE ce mandat est nécessaire dans le cadre du recours devant la Cour Supérieure dans lequel l'ensemble des Villes liées est mis en cause; QU'une somme ne dépassant pas 5 000 \$ soit réservée pour les dépenses requises à cette fin par chacune des Villes liées; QUE la Cité de Dorval soit désignée afin d'être le point de chute pour le paiement des honoraires de la firme McCarthy Tétrault S.E.N.C.R.L., s.r.l. pour l'ensemble des villes prenantes à la démarche. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	for the purposes of apportioning the agglomeration expenditure (the "Order"); WHEREAS the MAMH published in the Gazette officielle du Québec, on January 15, 2021, an erratum to specify, in Section 3 of the Order, that the task force shall be composed of City of Montreal and Association of Suburban Municipalities representatives in order to review the apportionment terms of aliquot shares, in particular, the calculation of the fiscal potential or any other sustainable solution, and report on this to the Minister by August 31, 2021; WHEREAS the linked municipalities of the urban agglomeration of Montreal, through the Association of Suburban Municipalities, have assured the MAMH of their willingness to be involved in the committee as decreed in the Ministerial Order; WHEREAS the City of Beaconsfield filed an Originating Application for judicial review with the Superior Court on January 15, 2021, against Quebec's Attorney General and the City of Montreal; WHEREAS the linked municipalities, as a whole, was named as third party by the City of Beaconsfield; WHEREAS the filing of this Application by the City of Beaconsfield raises issues in the interests of the Village of Senneville regarding agglomeration fiscality; WHEREAS the Village of Senneville intends on exercising its right to a full answer and defense in the context of this Originating Application for judicial review; WHEREAS the Village of Senneville adopted a by-law concerning contract management in accordance with Section 573.3.1.2 of the Cities and Towns Act. THEREFORE: It is Moved by Dennis Dicks Seconded by François Vaqué and RESOLVED: THAT Me Nicolas X. Cloutier of the McCarthy Tétrault S.E.N.C.R.L., s.r.l. firm be mandated to this end; THAT this mandate is necessary in the context of the Originating Application with the Superior Court for which the linked municipalities, as a whole, are named as third party; THAT an expenditure not exceeding \$5,000 be reserved by each of the linked municipalities for all necessary expenses to this end; THAT the City of Dorval be designated to receive the payments for the McCarthy Tétrault S.E.N.C.R.L., s.r.l. legal fees, for all municipalities involved in this action. UNANIMOUSLY ADOPTED.
---	--

2021-02-340	4.4 <u>Partenariat avec «Conservation de la nature Canada».</u> ATTENDU QUE «Conservation de la nature Canada (CNC)» entrevoit un grand potentiel de collaboration avec la municipalité du Village de Senneville pour les prochaines années; ATTENDU QUE la réalisation des objectifs communs des deux entités requerra une collaboration étroite afin d'établir des activités d'amélioration d'habitats riverains pour la tortue géographique, de sensibilisation du public, d'acquisition et de gestion de milieux naturels. Il est Proposé par Dennis Dicks Appuyé par François Vaqué et RÉSOLU : DE conclure un partenariat avec «Conservation de la nature Canada (CNC)» afin de protéger et améliorer les milieux naturels sur le territoire du Village de Senneville. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	4.4 <u>Partnership with «Nature Conservancy of Canada».</u> WHEREAS "Nature Conservancy of Canada (CNC)" sees great potential for collaboration with the Municipality of the Village of Senneville for the coming years; WHEREAS the achievement of common objectives of the two entities will require close collaboration to establish activities to improve riparian habitats for the map turtle, raise public awareness, and acquire and manage natural environments. It is Moved by Dennis Dicks Seconded by François Vaqué and RESOLVED: TO conclude a partnership with "Nature Conservancy of Canada (CNC)" to protect and improve the natural environments on the territory of the Village of Senneville. UNANIMOUSLY ADOPTED.
	5. <u>URBANISME ET ENVIRONNEMENT</u>	5. <u>URBAN PLANNING AND ENVIRONMENT</u>
2021-02-341	5.1 <u>7, avenue Morgan - Demande au PIIA – Construction d'un bâtiment principal (Résidence).</u> CONSIDÉRANT QUE l'approbation des plans pour la construction d'un nouveau bâtiment principal (résidence) exige une analyse du Comité consultatif d'urbanisme basée sur les critères et objectifs du règlement numéro 452 relatif aux PIIA; CONSIDÉRANT la recommandation favorable du Comité consultatif d'urbanisme. Il est Proposé par Alain Savoie Appuyé par Dennis Dicks et RÉSOLU : QUE soit approuvée la demande 2021-01-0002 selon les plans de l'architecte Antonio Di Miele daté d'octobre 2020, dessin numéro AP200.0, et les matériaux soumis le 15 décembre 2020 par le même architecte. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	5.1 <u>7 Morgan Avenue - SPAIP application – Construction of a main building (Residence)</u> CONSIDERING the approval of the plans for the construction of a new main building (residence) requires an analysis by the Planning Advisory Committee based on the criteria and objectives of by-law number 452 relating to SPAIP; CONSIDERING the favorable recommendation of the Planning Advisory Committee. It is Moved by Alain Savoie Seconded by Dennis Dicks and RESOLVED: THAT the application 2021-01-0002 be approved according to the plans of the architect Antonio Di Miele dated October 2020, drawing number AP200.0, and the materials submitted on December 15, 2020, by the same architect. UNANIMOUSLY ADOPTED.
2021-02-342	5.2 <u>232, chemin de Senneville - Demande au PIIA – Rénovation d'un bâtiment principal (Résidence).</u> CONSIDÉRANT QUE l'approbation des plans pour la rénovation du bâtiment principal (résidence) exige une analyse du Comité consultatif d'urbanisme basée sur les critères et objectifs du règlement numéro 452 relatif aux PIIA; CONSIDÉRANT la recommandation favorable du Comité consultatif d'urbanisme. Il est Proposé par Alain Savoie	5.2 <u>232 Senneville Road – SPAIP application - Renovation of a main building (Residence).</u> CONSIDERING THAT the approval of the plans for the renovation of the main building (residence) requires an analysis by the Planning Advisory Committee based on the criteria and objectives of by-law number 452 relating to SPAIP; CONSIDERING the favorable recommendation of the Planning Advisory Committee. It is Moved by Alain Savoie

	Appuyé par Dennis Dicks et RÉSOLU : QUE soit approuvée la demande 2020-11-0268 selon les plans de CCJOD inc. dessiné par CC vérifié par JO en date du 2020-10-21 et la modification reçue le 19 janvier 2021, afin de changer les fenêtres arrière et la construction d'une galerie arrière. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	Seconded by Dennis Dicks and RESOLVED: THAT the application 2020-11-0268 be approved according to the plans of CCJOD inc drawn by CC verified by JO dated 2020-10-21 and the modification received on January 19, 2021, in order to change the rear windows and the construction of a back gallery. UNANIMOUSLY ADOPTED.
2021-02-343	5.3 Désignation de toponyme pour le parc riverain situé au 56, chemin de Senneville - « Parc du Souvenir». CONSIDÉRANT QUE le Village de Senneville est propriétaire depuis le mois de mai 2020 du lot no. 1 979 002 au cadastre du Québec dans la circonscription foncière de Montréal; CONSIDÉRANT QUE ledit lot est un parc public situé au 56, chemin de Senneville; CONSIDÉRANT l'approbation nécessaire préalable des toponymes par la Commission de toponymie du Québec. Il est Proposé par Alain Savoie Appuyé par Dennis Dicks et RÉSOLU : QUE soit soumis à la Commission de toponymie du Québec, pour approbation, le toponyme « Parc du Souvenir » conformément au plan de localisation joint à la présente résolution. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	5.3 Designation of the waterfront park toponym located at 56 Senneville Road - «Parc du Souvenir». WHEREAS the Village of Senneville has been the owner since May 2020 of lot No. 1 979 002 in the cadastre of Quebec in the registration division of Montreal; WHEREAS the said lot is a public park located at 56, Senneville Road; WHEREAS the necessary prior approval of toponyms by the Commission de toponymie du Québec. It is Moved by Alain Savoie Seconded by Dennis Dicks and RESOLVED: THAT the toponym "Parc du Souvenir" be submitted to the Commission de toponymie du Québec for approval in accordance with the location plan attached to this resolution. UNANIMOUSLY ADOPTED.
2021-02-344	5.4 Désignation de toponyme pour une voie publique – «avenue Pearson» - Développement Boisé Pearson (Projet VDS14-133). CONSIDÉRANT la création d'une nouvelle voie de circulation automobile pour le projet de développement « Boisé Pearson »; CONSIDÉRANT l'approbation nécessaire préalable des toponymes par la Commission de toponymie du Québec. Il est Proposé par Alain Savoie Appuyé par Dennis Dicks et RÉSOLU : QUE soit soumis à la Commission de toponymie du Québec, pour approbation, le toponyme « avenue Pearson » conformément au plan de localisation des voies de circulation joint à la présente résolution. ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.	5.4 Designation of the public road toponym – «Pearson Avenue» - Développement Boisé Pearson (Project VDS14-133). WHEREAS the creation of new traffic road for the "Boisé Pearson" development project; WHEREAS the necessary prior approval of the toponyms by the Commission de toponymie du Québec. It is Moved by Alain Savoie Seconded by Dennis Dicks and RESOLVED: THAT the toponym « Pearson Avenue » be submitted to the Commission de toponymie du Québec for its approval in accordance with the traffic roads plan attached to this resolution. UNANIMOUSLY ADOPTED.
	6. DÉPENSES ET ENGAGEMENTS 6.1 Dépôt – Certificat du trésorier sur la disponibilité des crédits pour l'acquittement des dépenses et des engagements.	6. EXPENSES AND FUNDS COMMITMENT 6.1 Tabling – Treasurer's certificate on the availability of credits for the payment of expenses and commitments.

Le certificat du Trésorier sur la disponibilité des crédits pour l'acquittement des dépenses et des engagements est déposé au Conseil.

The Treasurer's certificate on the availability of credits for the payment of expenses and commitments is filed with the Council.

7. **AFFAIRES D'AGGLOMÉRATION**

La Mairesse Brisebois mentionne que, comme les citoyens l'ont probablement vu dans les médias au cours des dernières semaines, des représentations sont faites à Québec afin d'interdire la chasse sur l'île de Montréal.

Bien que Senneville ait son propre règlement sur les armes qui interdit l'utilisation de toutes les armes à feu, carabines, pistolets et autres armes à feu, arcs ou pistolets à air comprimé sur tout le territoire, la loi provinciale remplace la réglementation municipale.

Le ministère des Forêts, de la Faune et des Parcs du Québec autorise la chasse au fusil, à l'arc et à l'arbalète n'importe où sur l'île à condition que le gibier chassé soit en période de chasse autorisée et que le chasseur ait les permis appropriés.

Lors de la prochaine réunion du Conseil d'Agglomération, une motion d'interdiction de chasse sur l'île de Montréal sera présentée et Mme Brisebois précise qu'elle l'appuiera.

8. **SÉCURITÉ PUBLIQUE**

La Mairesse Brisebois mentionne que la vaccination contre la COVID-19 va démarrer la semaine prochaine à Montréal en commençant par les personnes âgées de 85 ans et plus. Toutes les informations seront transmises à la population par l'Infolettre Info Senneville.

9. **AVIS DE MOTION ET ADOPTION DE RÈGLEMENTS**

2021-02-345

9.1 **Adoption du règlement numéro 487 concernant les tarifs exigibles pour les biens et services offerts par le service des loisirs pour l'année financière 2021.**

ATTENDU QU'un avis de motion a été donné lors de la séance régulière du Conseil Municipal tenue le 26 janvier 2021;

ATTENDU QUE ledit règlement numéro 487 concernant les tarifs exigibles pour les biens et services offerts par le service des loisirs pour l'année financière 2021 a été mis à la disposition du public, sur le site internet de la municipalité, avant le début de la présente séance.

Il est **Proposé** par Michelle Jackson Trepanier
Appuyé par Christopher Jackson
et **RÉSOLU** :

7. **AGGLOMERATION BUSINESS**

Mayor Brisebois mentions that as citizens probably saw in the media in the past few weeks, representations are being made to Quebec to ban hunting on the island of Montreal.

Although Senneville has its own Arms regulation which prohibits the use of all guns, carabines, pistols, and other firearms, bows or air guns on the entire territory, provincial law supersedes municipal regulation.

Quebec's Ministry of Forests, Wildlife and Parks allows hunting by gun, bow and crossbow anywhere on the island as long as the authorized species of game is in season and the hunter has the appropriate permits.

At the next Agglomeration Council meeting, a motion to ban hunting on the Island of Montreal will be presented and Mrs. Brisebois specifies that she will support it.

8. **PUBLIC SECURITY**

Mayor Brisebois mentions that vaccination against COVID-19 will start next week in Montreal, beginning with people aged 85 and over. All information will be sent to the public through the Senneville Info Newsletter.

9. **NOTICE OF MOTION AND BY-LAWS ADOPTION**

9.1 **Adoption of by-law number 487 concerning tariffs for goods and services offered by the recreation service for the 2021 financial year.**

WHEREAS a notice of motion was given at the regular sitting of the Municipal Council held on January 26, 2021;

WHEREAS the said by-law number 487 concerning tariffs for goods and services offered by the recreation service for the 2021 financial year has been made available to the public, on the municipality's website, before the beginning of the present sitting.

It is **Moved** by Michelle Jackson Trepanier
Seconded by Christopher Jackson
and **RESOLVED**:

	Séance ordinaire du Conseil Municipal tenue le 23 février 2021. Regular sitting of the Municipal Council held on February 23, 2021.
---	--

D'ADOPTER le règlement numéro 487 concernant les tarifs exigibles pour les biens et services offerts par le service des loisirs pour l'année financière 2021.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ.

10. VARIA

Mme Jackson Trepanier mentionne que la municipalité a fait l'acquisition de raquettes l'hiver dernier qu'elle met à la disposition des citoyens du Village de Senneville et ce gratuitement. Il est possible de s'en procurer pour une période d'une semaine en se rendant au Centre communautaire George McLeish le samedi matin à partir de 9h00.

11. LEVÉE DE LA SÉANCE

Considérant que tous les sujets à l'ordre du jour ont été discutés, la Mairesse déclare la séance du Conseil levée à 18h28.

(Original signé / signed)

Julie Brisebois
Mairesse / Mayor

TO ADOPT by-law number 487 concerning tariffs for goods and services offered by the recreation service for the 2021 financial year.

UNANIMOUSLY ADOPTED.

10. VARIA

Mrs. Jackson Trepanier mentions that the municipality has acquired snowshoes last winter which are available to the citizens of the Village of Senneville free of charge. It is available for a period of one week by going to the George McLeish Community Center on Saturday morning from 9:00 am.

11. END OF THE SITTING

Considering that all the items on the agenda have been covered, the Mayor declares the sitting of the Council adjourned at 6:28 p.m.

(Original signé / signed)

Francine Crête
Greffière / Town Clerk